
Crna Gora; Za otpad neophodna infrastruktura

Za kvalitetno upravljanje otpadom mora postojati odgovarajuća infrastruktura i kadar,
ocijenili su sagovornici “Okvira” RTCG.
Ekolog Vuk Iković kaže da Crna Gora, prije svega zbog sebe, mora štititi životnu sredinu.
“Mi danas crpimo resurse, ali se ne okrećemo koliko ih je ostalo i koliko se brzo obnavljaju i
to možemo da vidimo na svakom koraku u Crnoj Gori”, navodi Iković.
Na primorju, kako kaže, imamo pustošenje prostora do sjevera gdje se riječni tokovi ukidaju
zbog izgradnje malih hidroelektrana. Šume se takođe gutaju zbog požara i nepravilne sječe,
upozorava Iković.
“Težnja za profitom stvara nove vrste otpada, a pri tome nijesmo dovoljno unaprijedili
kadrove i infrastrukturu za zbrinjavanje tog otpada. Kao rezultat toga imamo konstantni pad
kvaliteta životne sredine koji direktno utiče na kvalitet života i povećanje troškova zdravlja
građana”, ocijenio je Iković.
On smatra da Crna Gora mora insistirati na otvaranju Poglavlja 27.
“Mi u kontinuitetu dobijamo istu povratnu informaciju da nema napretka. To je naš problem
i ne može ga riješiti niko sa strane. EU nam je poručila da moramo da prekinemo nelegalno
odlaganje otpada i ukinemo privremene lokacije za otpad”,
Direktor NVO Ozon Aleksandar Perović je ocijenio da je životna sredina Crne Gore, za
razliku od drugih segmenata, već dio EU.
“Ja smatram da su naši zakoni prilično dobri, sa aspekta onoga što piše u njima. Problem je
njihova implementacija i na tome svi treba da radimo”, rekao je Perović.
On smatra da se građani moraju odgovornije odnositi prema životnoj sredini. Perović tvrdi
da u svakoj opštini postoje uslovi za odlaganje otpada.
“Mi preko noći možemo da napravimo rezultat, ali životna sredina nikad nije bila prioritet
donosilaca odluka”, ocijenio je Perović.
On je kao primjer lošeg planiranja naveo izgradnju reciklažnog centra u Žabljaku, a ne u
Nikšiću ili Pljevljima.
Direktor Direktorata za upravljanje otpadom u resornom ministarstvu Dragan Asanović je
naglasio da je Poglavlje 27 najzahtjevnije posebno iz finansijskog ugla.
“Napravili smo pregovaračku poziciju, koju je usvojila Vlada i poslali smo je gdje treba”,
rekao je Asanović u emisiji “Okvir” RTCG. On tvrdi da ne zavisi od Crne Gore kada će to
Poglavlje biti otvoreno.
Očekuje novi zakon o upravljanju otpadom do kraja godine. Asanović ističe da ima raznih
problema, kao i da su neophodni infrastrukturni kapaciteti.
Ministarstvo radi na planu edukacije građana koliko može, ocijenio je Asanović i poručio da
su visoko na vladinoj agendi komunalna infrastruktura, odnosno otpad.



Crna Gora; Za otpad neophodna infrastruktura

Izvor: rtcg.me


